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РОБОЧА ПОЇЗДКА ПРЕЗИДЕНТА ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

АКЦІЯ ПРОТЕСТУ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ ЗА ДОБРОБУТ ТРУДЯЩИХ!

Як уже повідомляв
«Атомник України» (№42
за 16 жовтня), профспілки
пікетували будинок уряду
у рамках дій за гідну працю
та боротьби з бідністю. Ця
акція була ініційована Феде-
рацією профспілок України.
А рішення про її проведення
прийнято на Всеукраїнсь-
кому форумі профспілок
«За гідну працю і добро-
бут людини», який відбувся
7 жовтня.

Як зазначалось у висту-
пах учасників акції, проф-
спілки виступають проти
скорочення робочих місць і
заморожування заробітних
плат, пенсій, економії бюд-
жетних коштів виключно за
рахунок працюючого насе-
лення, пенсіонерів, членів
їхніх сімей, вибірковості уря-
ду в проведенні соціального
діалогу і прийняття суспіль-
но важливих рішень без вра-
хування позиції профспілок.

Стурбованість профспі-
лок викликають також під-
вищення цін та тарифів в
умовах падіння реальних
доходів, безправ’я людей у
трудових відносинах, поши-

рення нелегальної зайня-
тості без законного захисту
та безпеки праці. Висту-
паючі наголошували, що не
можна допустити позбав-
лення працівників і їхніх ді-
тей санаторно-курортного
лікування та оздоровлення,
руйнації у цілому ефектив-
но працюючої самовряд-
ної системи соціального
страхування. 

Багатотисячний мітинг,
в якому взяли участь пред-
ставники галузевих проф-
спілкових організацій та
регіональних об’єднань
профспілок, відкрив Голова
Федерації профспілок Украї-
ни Григорій Осовий.

«7 жовтня на Всеук-
раїнському форумі проф-
спілок «За гідну працю і
добробут людини» ми очі-
кували відвертий діалог із
Прем’єр-міністром, — на-
голосив профспілковий лі-
дер. — Не вийшло. Чи то
часу не було, чи бажання.
Тоді ми вирішили: якщо
уряд не йде до профспі-
лок, то ми підемо на уряд.
Ми заявили про це владі
публічно і ми це зроби-

ли. Сьогодні — поперед-
жувальна акція протесту
профспілок, яка прохо-
дить напередодні Міжна-
родного дня боротьби з
бідністю. Представники з
усіх регіонів країни та га-
лузей економіки зібралися
тут, щоб сказати рішуче
«НІ» зубожінню багатомі-
льйонної армії трудівників,
які щоденною самовідда-
ною працею створюють
промисловий потенціал,
забезпечують продоволь-
чу безпеку і обороноздат-
ність країни».

«До уряду нас привела
державна політика жорстких
соціальних обмежень, яка
далека від конституційних
норм соціальної справедли-
вості, — підкреслив Голова
ФПУ. — Це жорсткий наступ

на трудові права і згортання
державних гарантій. Падін-
ня реальної заробітної пла-
ти, поширення безробіття,
зарплатні борги, різке під-
вищення цін і тарифів, мас-
штабне знецінення трудо-
вих доходів і заощаджень
унаслідок обвалу гривні —
це прямий шлях до бідності.
На трудовому фронті щоріч-
но гине майже тисяча пра-
цівників і понад 10000 ста-
ють інвалідами. Чи це турбує
уряд? Напевне, ні. Тому
що планується скорочення
асигнувань на охорону пра-
ці, зменшення грошової
компенсації постраждалим
та сім’ям загиблих праців-
ників. Хіба цього хотіли люди
від нової влади після Май-
дану? Звичайно, ні».
(Закінчення на 3-й стор.)

ЗУПИНИТИ АНТИСОЦІАЛЬНИЙ НАСТУПЗУПИНИТИ АНТИСОЦІАЛЬНИЙ НАСТУП
«Реформи на користь людей, а не олігархів!»,

«Зупинити антисоціальну агресію!», «Надійна робо-
та і гідна зарплата — це європейський шлях»,
«Економія на зарплаті працівників — антидержав-
на!», «Мільйони українців чекають від реформ ро-
боти і зарплати, а не соціальних обрізань», — ці та
аналогічні гасла стали домінуючими під час Все-
української попереджувальної акції протесту проф-
спілок, яка відбулася 15 жовтня під стінами Кабінету
Міністрів України.

Відбулася робоча поїздка на Южно-
Українську АЕС президента ДП НАЕК
«Енергоатом» Юрія Недашковського та
голови профспілкового комітету енерго-
генеруючої компанії Олексія Лича. У рам-
ках програми голова Компанії провів
низку нарад, відвідав об’єкти ЮУАЕС
на території станції та в місті Южно-
українськ.

Зокрема, Юрій Недашковський провів
нараду з представниками керівництва
Компанії, ДІЯРУ та фахівцями Южно-Ук-

раїнської АЕС з основних напрямів  діяль-
ності підприємства. Пріоритетне серед
них — підготовка до продовження екс-
плуатації енергоблока №2. Проектний
термін його експлуатації добіжить кінця
12 травня 2015 року. Для продовження
життя другого блока-мільйонника южно-
українські атомники мають виконати 85
обов’язкових заходів, 10 з яких — пост-
фукусімські.

Оцінюючи виконану роботу за цим
напрямом, президент Компанії зокрема,

зазначив: «Сьогодні відмічається деяке
відставання від плану. Проте я не бачу
проблем, які не можна було б розв’язати.
Є узгодженість з Державною інспекцією
ядерного регулювання, необхідно лише
прискорити виконання заходів. Що сто-
сується питань фінансового забезпечен-
ня заходів, які виконуються в рамках про-
довження терміну експлуатації другого
енергоблока, то цього року проблем не
виникне. Фінансування робіт наступного
року буде розглянуто додатково».

У рамках поїздки на южно-україн-
ський майданчик очільник «Енерго-
атома» ознайомився також з перебігом
робіт з оновлення та ремонту військової
техніки, яку за добродійні кошти в неро-
бочий час виконує персонал автотранс-
портного господарства атомної стан-
ції. Чотири бронетранспортні машини
БТР-70 надійшли в кінці вересня — на
початку жовтня з Донецької області та
із 79-ї окремої аеромобільної бригади
Миколаєва. Остання брала участь у
бойових діях і отримала різні ушкоджен-
ня. На сьогодні БТРи відремонтовано на

45%. Ведеться наладка електричного
устаткування, заміна деталей і найближ-
чим часом перша з машин буде пофар-
бована.

Відвідав Юрій Олександрович і вій-
ськовий полігон військової частини 3044 з
охорони об’єктів Южно-Українського
енергокомплексу, де поспілкувався з
працівниками НАЕК, які проходять курс
загальновійськової підготовки, ознайо-
мився з процесом навчання та постежив
за практичними заняттями з військово-
інженерної підготовки персоналу. Там же
дав прес-конференцію для журналістів
центральних ЗМІ, які у складі окремої
групи проходять курс «молодого бійця».

Особливу увагу президент Компанії
приділив соціальним питанням. Зокрема,
він відвідав будівельний майданчик жит-
лового будинку №6 в Южноукраїнську та
ознайомився з перебігом робіт. Пла-
нується, що ключі від нових квартир пра-
цівники ЮУАЕС отримають наприкінці
2014 року. До цього терміну в нове житло
в'їдуть атомники у чотирьох містах-супут-
никах АЕС, що входять до складу Націо-
нальної атомної енергогенеруючої ком-
панії «Енергоатом».

(Закінчення на 2-й стор.)

ОСОБЛИВА УВАГА — СОЦІАЛЬНИМ ПИТАННЯМ

На таку тему відбулася 21 жовтня в Інформаційній аген-
ції «Укрінформ» прес-конференція за участю Голови
ФПУ Григорія Осового та інших учасників брифінгу.

Минув тиждень після того, як профспілки провели
Всеукраїнську попереджувальну акцію протесту (див. «АУ»
№42, 43, 2014 рік. — Прим. ред.) та передали свої вимоги в
Адміністрацію Президента України, Верховну Раду і Кабінет
Міністрів України, повідомив Голова ФПУ. При врученні вимог,
листів і звернень на зустрічах з уповноваженими на те особа-
ми, які запевнили, що профспілки будуть почуті й на відповід-
ні звернення і вимоги буде реакція перших осіб, ми сподіва-
лися, що за тиждень матимемо можливість інформувати вас
про цю реакцію. Але ми досі не отримали відповіді на свої
звернення. З’ясувалося, що у цих перемовинах найбільш
слабкою ланкою виявився уряд.

Тому, підкреслив профспілковий лідер, профспілки
закликають уряд невідкладно розпочати діалог із соціальни-
ми партнерами з метою визначення завдань та механізмів
реалізації основної мети реформ — досягнення європей-
ських стандартів життя, соціального розвитку і створення
ефективного виробничого та трудового потенціалу України.

В Адміністрації Президента України підтримали проф-
спілкову пропозицію щодо необхідності підвищення рівня
соціального діалогу. За домовленістю сторін, відтепер
профспілки регулярно інформуватимуть главу держави
про хід виконання Генеральної угоди, як інструмента соці-
ального діалогу, а також братимуть участь у роботі
Комітету соціально-економічних реформ.

Під час зустрічей у Верховній Раді і КМУ делегати від
профспілок поставили вимоги до керівництва про те, що
при формуванні держбюджету на 2015 рік необхідно
передбачити: підвищення прожиткового мінімуму та
збільшення мінімальної зарплати і мінімальної пенсії до
рівня, не нижче показника інфляції у поточному році. Це
дозволить зберегти купівельну спроможність громадян.
Водночас, зазначив Голова ФПУ, вимоги, вручені уповно-
важеною делегацією від імені протестувальників до
Кабінету Міністрів, так і не були розглянуті.

Профспілки наголошують на необхідності проведення
найближчим часом зустрічі Прем’єр-міністра з керівника-
ми національних профоб’єднань з метою привернення
уваги керівника уряду до проблем трудящих та посилення
взаємодії уряду і профспілок задля їх розв’язання.

Григорій Осовий відповів на запитання представників
ЗМІ, зокрема й кореспондента «Атомника України».

(Докладніше — у наступному номері)

«Профспілки висунули протестні
вимоги — як відреагувала влада?»
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ДІЯТИ В ІНТЕРЕСАХ СПІЛЧАН

Александр Руденко, председатель комиссии проф-
кома по шефской и воспитательной работе и по работе
с молодежью, профсоюзной деятельностью начал
заниматься со студенческих лет. В Запорожском
машиностроительном институте возглавлял проф-
союзный комитет — нравилось организовывать меро-
приятия и видеть результат.

Когда пришел на работу в электрический цех Запо-
рожской АЭС, оказалось, что профсоюз на станции очень
сильный. Все новости в коллектив приносила профгруппорг
Галина Балаховцева. Она рассказывала, чем живет коллек-
тив предприятия, к чему готовится, какие социальные
гарантии предусматриваются и т.д. Информация всегда
была важная, нужная и полезная.

Со временем Александр перешел работать в отдел
надежности производственно-технической службы, коллек-
тив выбрал его председателем цехового комитета. Так как
определенный опыт у него уже был, быстро вовлекся в
профсоюзную деятельность, к тому же помогали члены цех-
кома. «Люди обращаются в цехком по разным вопросам, в
том числе по оздоровлению и отдыху, жилищным пробле-
мам, по устройству ребенка в детский сад и многим другим,
— говорит Александр Руденко. — Очень важно сориентиро-
вать человека, дать ему нужную информацию, помочь.
Своевременная помощь — обоюдная радость. Приятно
тому, кто помогал, и тому, кто получил поддержку».

Когда поменялась структура АЭС, и в ПТС вошел типо-
графский участок, который находится за территорией атом-
ной станции, Александру Руденко пришлось расширить
сферу своей профсоюзной деятельности.

На одной из отчетно-выборных конференций Наталья
Николаевна Скорых, возглавлявшая в то время профсоюзный
комитет станции, предложила кандидатуру Александра Руденко
в состав профкома. Конференция поддержала.

На первом заседании профкома Наталья Николаевна пред-
ложила Александру возглавить комиссию по шефской и воспи-
тательной работе и работе с молодежью. С тех пор, а это был
2001 год, он и занимается этим направлением деятельности.
Вспоминает, как впервые приехали с Натальей Николаевной в
оздоровительный лагерь «Чайка», в Каменку, где во время лет-
них каникул отдыхали дети из Молочанского детского дома, и
она сказала: «Принимай, теперь это твои дети».

Уже много лет Александр Александрович посещает с
комиссией Молочанский детдом, сдружился с детьми.
Многие из тех, кто учится и кто уже окончил школу-интернат,
поддерживают с ним связь.

Братья Балабановы, Витя и Сережа, гостили у мамы
Александра Александровича. Братья — выпускники Моло-
чанского детского дома, сейчас осваивают рабочую профессию
на заводе «Мотор Сич» в Запорожье. Но свое будущее ребята
мечтают связать с творчеством, с музыкой. И делают для этого
все, что могут: активно участвуют во всевозможных конкурсах и,
надо сказать, достигли хороших результатов. Стали лауреатами
многих песенных конкурсов, в том числе и международных. В
2013 году завоевали Гран-при на конкурсе в Болгарии. Сейчас
вместе с творческими коллективами предприятия «Мотор Сич»
ездят с выступлениями по Украине.

«Я переживаю за них, как за своих детей, и помогаю, как
могу. Хочется, чтобы все у них сложилось», — делится
Александр. 

К тому же ребята уже пятый год проводят в детском доме
творческий фестиваль-конкурс по разным номинациям —
вокалу, хореографии, сценическому искусству... В течение
двух-трех дней ведут отборочные туры, а потом дают гала-
концерт с призами и подарками победителям, которые поку-
пают на сэкономленные деньги. 

Кроме детского направления комиссия, возглавляемая
Александром Руденко, курирует деятельность молодежных
организаций Запорожской АЭС.

Оксана ЗАГУСТА

«Профсоюзная работа —
это часть моей души»

РОБОЧА ПОЇЗДКА ПРЕЗИДЕНТА ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Сьогодні на об’єкті ведуться оздоблювальні та шпак-
лювальні роботи, утепляються зовнішні стіни, встановлю-
ються вхідні, тамбурні та евакуаційні протипожежні двері,
на 95% встановлено металопластикові конструкції, вико-
нуються роботи з монтажу вітражів, на дев’яти поверхах
першої секції будинку залито підлогу, найближчими
днями розпочнуться роботи в секції №2. Окрім іншого,
йде монтаж і наладка ліфтів у обох секціях будинку, на
завершальній стадії перебуває монтаж покрівлі. Як запев-
няють будівельники, протягом тижня роботи на даху буде

завершено і ніякі погодні сюрпризи не перешкодять їм
продовжувати внутрішні роботи. З 25 листопада плану-
ється розпочати благоустрій будинку.

— У мене, чесно кажучи, і не було сумнівів щодо
введення в    експлуатацію житлових об’єктів у встанов-
лені терміни, — підкреслив в інтерв’ю відомчим ЗМІ
Юрій Недашковський. — Це буде унікальний рік, коли
працівники всіх чотирьох атомних станцій отримають
квартири одночасно. Незважаючи на те, що рішення з
відновлення будівництва будинку №6 приймалося в
середині року, я вірю, що його здадуть в експлуатацію
вчасно.

ОСОБЛИВА УВАГА — СОЦІАЛЬНИМ ПИТАННЯМ

В ОРГАНІЗАЦІЇ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

10 жовтня 2014 року енерго-
блок №4 Рівненської АЕС святку-
вав перше десятиріччя роботи.
Молоді працівники РАЕС з нагоди
цього ювілею провели брейн-ринг
між командами цехів в інформа-
ційному центрі «Полісся».

Ініціатором інтелектуальних ігор
традиційно виступила організація
молоді первинної профспілкової орга-
нізації РАЕС, організатор різноманіт-
них соціальних заходів — від спортив-
них змагань до допомоги АТО.

Брейн-ринг між підрозділами
атомної електростанції проводився
вп’яте. Цього разу стати учасниками
змагань виявили бажання шість
команд: цеху теплової автоматики та
вимірювань (ЦТАВ), служби інфор-
маційних технологій (СІТ), хімічного
цеху (ХЦ), цеху теплових та підзем-
них комунікацій (ЦТПК), цеху дезак-
тивації та радіоактивних відходів
(ЦДтаРАВ), профтехучилища (ПТУ).
Тема не була для гравців незвичай-
ною. Адже всі учасники, окрім учнів
ПТУ, не перший рік працюють на
РАЕС. До речі, питання, частина яких
стосувалася енергоблока №4 РАЕС,
охоплювали багато сфер — історію,
географію, мистецтво. Здебільшого,

щоб відповісти на запитання, треба
було продемонструвати вміння ло-
гічно мислити.

Ведучий гри працівник ЦТПК
Андрій Годунок, член Ради молоді,
інтригував учасників складністю за-
питань, а журі суворо стежило за
точністю відповідей. Репліки вболі-
вальників лише додавали азарту.

За кількістю правильних відпові-
дей перше місце виборола команда
ЦДтаРАВ, випередивши у фінально-
му поєдинку СІТ. У боротьбі за третє

місце команда ЦТАВ перемогла ХЦ.
Усі команди-призери отримали дип-
ломи та грошові призи від профспіл-
кової організації.

«Цього року кількість команд була
максимальною за всю історію прове-
дення ігор. Дві команди, ЦДтаРАВ і ХЦ,
є вже визнаними «ветеранами». Під час
боротьби панувала дивовижно дружня
атмосфера, яка, гадаю, залучить ще
багатьох РАЕСівців у лави прихильників
брейн-рингу», — сказав голова ОМ
ППО РАЕС Сергій Омелянець.

Молоді атомники «блиснули» інтелектом

Професія водія не дарма
вважається не лише однією з
найромантичніших, а й однією
з найскладніших і навіть найне-
безпечніших. Деякі дослідни-
ки стверджують, що за рів-
нем емоційної напруги під час
рейсу водія можна прирівняти
до космонавта, але це неправ-
да — водіям на землі, в шале-
ному ритмі дорожнього руху,
набагато важче. Тим більше,
під час служби в зоні прове-
дення АТО, а правильніше — в
зоні бойових дій на Сході
України.

У військову тему довелося
зануритися, щойно я зайшов на
територію автотранспортного гос-
подарства Смолінської шахти ДП
«СхідГЗК». щоб підготувати взага-
лі-то мирний матеріал, присвяче-
ний Дню автомобіліста, але такі

реалії нашого сьогодення. В колі
своїх колег про бойові будні роз-
повідав мобілізований до лав
Збройних Сил України в серпні
цього року водій КрАЗа Віктор
Полонець. Він приїхав в которот-
котермінову відпустку з зони АТО
до дружини Наталії та дітей —
семирічного Івана та дванадцяти-
річної Юлії.

На Смолінську шахту Віктор
прийшов у 2006 році. Він наро-
дився поряд із Смоліним, у селі
Нововознесенка. Потім школа,
спеціальність водія отримав в
ДТСААФ у Малій Висці, далі —
строкова служба в Збройних
силах і робота на шахті. Це він,
разом з колегами, успішно реалі-
зував унікальний проект з пере-
робки відвалів забалансових руд
Смолінської шахти за допомогою
комплексу «Алтаіт».

Після мобілізації Віктор Поло-
нець потрапив у 55-ту окрему
артилерійську бригаду. Займався
розконсервацією військової тех-
ніки, яка стояла на армійських
складах десятки років. За наяв-
ності комплектуючих досвідченим
водіям це було нескладно. Слава
Богу, з харчуванням і комплектую-
чими, дякуючи волонтерам, було
нормально. 17 вересня Віктора
направили в зону АТО. Він — водій
екіпажу розвідників, які займа-
ються встановленням координат
ворожих засобів ведення вогню
по позиціях українських військо-
вих. Проте не завжди ця інформа-
ція дозволяє завдати точного
удару у відповідь, оскільки най-
частіше бойовики стріляють з
населених пунктів і переховують-
ся там. По населених пунктах, з
яких ведеться обстріл, українські

військові вогню у відповідь не ве-
дуть…

Віктор каже, що на війні страш-
но, трапляється різне, але най-
головніше, що в української армії
високий бойовий дух і є лише
одне бажання — вигнати агресо-
ра з української землі. Якраз в ці
дні, коли він приїхав у відпустку, в
одному з боксів автотранспорт-
ної дільниці Смолінської шахти
тривав ремонт військового тяга-
ча, який обламався неподалік
шахти. Тягач мав доставити важ-
ку техніку в зону АТО. Його при-
тягнули на шахту, екіпаж забез-
печили житлом і харчуванням, а
фахівці дільниці зайнялися ре-
монтом. Віктор познайомився з
колегами по мирному ремеслу і
військовій службі, розговорилися,
звучали назви населених пунктів,
які постійно перебувають в зоні
бойових дій — Дебальцеве, Піски,
Щастя, аеропорт... Хлопці, роз-
мовляючи між собою, зійшлися на

думці, що ми здатні перемогти,
але якби більше не оголошували
перемир’я.

Начальник автотранспортної
дільниці Василь Ткаченко розпо-
вів, що дільниця з початку року
пережила дві черги скорочення
персоналу, нині тут працює 154
людей. Кожен фахівець на облі-
ку, до того ж чотирьох було мо-
білізовано до лав ЗСУ, але люди
розуміють складність і важливість
ситуації, тому працюють за себе і
за відсутніх колег. При цьому
автотранспортна дільниця бере
активну участь у збиранні коштів
на потреби наших бійців, для яких
купують і доставляють все необ-
хідне спорядження. Не забува-
ють автотранспортники і про сім’ї
мобілізованих. Їм надають різно-
бічну допомогу по господарству.
В цих питаннях автобаза шахти
завжди попереду, каже Василь
Іванович.

Сергій ПОЛУЛЯХ

26 ЖОВТНЯ — ДЕНЬ АВТОМОБІЛІСТА І ШЛЯХОВИКА

Працюємо за себе і за наших хлопців

По тем временам хозяй-
ство имело только что по-

строенную базу, укомплекто-
ванную всем необходимым

для эксплуатации и ремонта
техники. Здесь насчитывалось
около 150 единиц автотранс-
портной и вспомогательной
техники, которую обслужива-
ло примерно такое же количе-
ство людей.

Сейчас на АТУ Ингульс-
кой шахты насчитывается 105
единиц автотранспортной
техники, сохранилась ремонт-
ная база, но остро стоит
вопрос обновления техниче-
ского парка и ремонтной
базы. Необходимо приобре-
тать новые, высокорентабель-
ные автобусы для перевозки
людей, в прошлом году шахта
получила два автобуса, но
этого мало, поскольку транс-

порт и бульдозерный парк в
основном отслужил по 30 и
более лет.

Также остро стоит воп-
рос и с запасными частями,
ведь техника постоянно вы-
ходит из строя. Очень мно-
гие вопросы снабжения по-
могает решить директор
Ингульской шахты Равиль
Аглиулин, который всегда
старается изыскать воз-
можность помочь АТУ.

Как бы ни было сложно,
но коллектив АТУ Ингульской
шахты справляется с постав-
ленными задачами по пере-
возке грузов и людей. Люди
активно откликнулись на при-
зыв сдать однодневный зара-

боток для помощи воинам
украинской армии. Призвали
и много работников Ингульс-
кой шахты, к примеру води-
тель КрАЗа Валентин Грешнов
служит в зоне АТО под Ма-
риуполем. На шахте ждут
своих воинов здоровыми и
невредимыми, и обязательно
с победой!

Как бы там ни было, кол-
лектив АТУ намерен и даль-
ше работать и побеждать на
трудовом фронте, но сде-
лать это без лидеров просто
невозможно, а они, слава
Богу, есть. Это водители
автобусов Анатолий Степа-
нов, Игорь Гречка, Влади-
мир Музыка; КрАЗисты Ва-

дим Штефан, Виктор Дег-
тяренко, Владимир Грицюк,
Николай Заяц; бульдозери-
сты Геннадий Давыдовский,
Виталий Хлевицкий; авто-
крановщик Владимир Куль-
бакин, экскаваторщики Алек-
сандр Яшан и Алексей
Бурьянов и многие другие.
Конечно, нельзя не отме-
тить специалистов, от кото-
рых зависит качество ре-
монта техники, таких как
токарь участка Николай Ни-
коленко, автослесарь Алек-
сандр Кременецкий. Впро-
чем, коллектив АТУ шахты
всегда работает надежно и
слаженно, как и каждый ме-
ханизм в хороших руках.

133 водителя работают на автотранспортном участке
Ингульской шахты. Начальник АТУ шахты Виктор Мар-
ченко подтверждает, что многие из них в профессию идут
и по призванию, и, если так можно сказать, по наследству.
Многих к баранке приучали еще отцы или деды, когда в
кабине автомобиля брали мальчишку к себе на колени и
разрешали «порулить». А еще — разрешали сыну помогать
с ремонтом машины, что для ребят тоже было огромным
удовольствием. Взрослея, человек чувствует, что именно
профессия водителя и есть делом его жизни. Кстати, так
было и с Виктором Марченко, который родился и вырос в
Кировограде, здесь же закончил институт сельского ма-
шиностроения, отслужил в армии и в 1982 году устроился
работать на Ингульскую шахту мастером контрольно-тех-
нического пункта автохозяйства.

Дорога — это жизнь
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АКЦІЯ ПРОТЕСТУ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

РОЗ’ЯСНЮЄ ФАХІВЕЦЬ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Григорій Осовий сказав
далі, що Федерація проф-
спілок України рішуче вис-
тупає проти такої антисоці-
альної політики і висуває
вимоги владі повернутися
обличчям до людей. «Зро-
бивши доленосний вибір на
користь європейської ін-
теграції, разом з міжнарод-
ним профспілковим рухом
ми зобов’язані, діючи со-
лідарно, забезпечити спра-
ведливе ставлення до лю-
дини праці, змінити її життя
на краще, — заявив він. —
Соромно сказати, що за
рівнем заробітної плати Ук-
раїна на останньому місці
в Європі. Хіба цього заслу-
жили освічені, кваліфіко-
вані українські робітники,
аграрії, інженери, науков-
ці? Так не повинно бути в
цивілізованій країні! Або
таке: за результатами об-
стеження Міжнародною кон-
федерацією профспілок у
139 країнах Україна, на
жаль, потрапила до остан-
ньої групи, де  відсутні га-
рантії прав профспілок. За
нами лише декілька афри-
канських країн.

Куди ж далі таке терпі-
ти! Ми рішуче виступаємо
також проти руйнування
соціального страхування ро-
бітників як демократичного
інституту самоврядування
за участю профспілок і
важливої складової соці-
ального захисту громадян.
Ми вимагаємо від уря-
ду відкликати з парламен-
ту антисоціальний законо-
проект 5080 і сісти за стіл
переговорів із профспіл-
ками і роботодавцями.
Прикро, що замість пошу-
ку економічних джерел на-

повнення бюджету, бороть-
би з корупцією, ліквідації
тіньової економіки, пере-
криття каналів вивезен-
ня національного капіталу
уряд під диктат МВФ вдав-
ся до політики жорсткої
економії на рядових грома-
дянах. І вони не хочуть
цього терпіти»!

«В умовах загрози ці-
лісності країни, активних
військових дій на сході,
профспілки до цього часу
утримувалися від публіч-
ної критики влади та про-
тестних дій. Більше того,
робили і робимо все мож-
ливе для допомоги нашій
армії. Однак продовження
тотального наступу на за-
конні права працівників та
профспілок не залишають
нам вибору як діяти в
інший законний спосіб.
Особливо, коли відсутній
результативний соціаль-
ний діалог. Ми мирні лю-
ди і вважаємо, що є ще
можливості не доводити
соціальну ситуацію до мас-
штабного трудового конф-
лікту, особливо в цей не-
простий для країни час,
коли потрібна згуртова-
ність і продуктивна взаємо-
дія влади, бізнесу і проф-
спілок! Задля стабільного
розвитку і кращого жит-
тя для всіх. І пам’ятаймо,
що лише в єдності  і солі-
дарності — сила профспі-
лок!», — наголосив Гри-
горій Осовий.

На мітингу також вис-
тупили шахтарі, робітники
промисловості, медики,
освітяни, студенти. Вони
наголошували на тому, що
державна соціальна по-
літика далека від конс-
титуційних норм соціаль-
ної справедливості. За їх

словами, яскравими при-
кладами антисоціальної по-
літики є підвищення в по-
точному році цін і тарифів
на газ, житлово-комуналь-
ні, транспортні послуги,
товари першої необхід-
ності, продукти харчуван-
ня при одночасному за-
морожуванні мінімальної
заробітної плати, пенсій,
штучно заниженому про-
житковому мінімумі, поши-
ренні безробіття, зарплат-
них боргах і дискримінації
в оплаті праці бюджетників.

Представники трудових
колективів підкреслювали:
замість пошуку економічних
джерел наповнення бюдже-
ту уряд під диктат МВФ іні-
ціює підвищення податків,
одержавлення і фактичну
руйнацію системи загально-
обов’язкового державного
соціального страхування,
цілеспрямовано проводить
політику жорсткої економії,
що веде до подальшого
зубожіння людей праці.

Учасники акції ухвали-
ли вимоги до Кабінету
Міністрів України, а також

звернення до Верховної
Ради України і глави дер-
жави щодо соціально-еко-
номічного захисту праців-
ників. Було також затверд-
жено склад делегацій пов-
новажних представників
профспілок для вручення
цих вимог та звернень
адресатам. Одноголосно
було обрано керівником
делегації, якій доручено
передати вимоги Кабінету
Міністрів, Голову ФПУ Гри-
горія Осового, двох інших
делегацій — заступників
Голови ФПУ Сергія Конд-
рюка та Євгена Драп’ятого.

Професійні спілки Ук-
раїни вимагають:

1. Зберегти та створити
достатню кількість сучас-
них робочих місць, особ-
ливо для молоді.

2. Не допустити зупин-
ки державних підприємств
через обмеження в енер-
горесурсах.

3. Погасити зарплатні
борги та забезпечити ви-
плати застрахованим осо-
бам у системі загально-
обов’язкового державного

соціального страхування,
зокрема в зоні проведення
АТО, та підтримати зако-
нодавчі пропозиції проф-
спілок щодо надійного за-
хисту права працівника на
своєчасне отримання ви-
нагороди за працю.

4. Жорстко боротись з
тіньовою економікою і ухи-
ленням від сплати податків.

5. Підвищити з 1 січня
2015 року рівень мінімаль-
ної заробітної плати, пен-
сії, прожиткового мінімуму
не менш ніж на рівень
інфляції за 2014 рік і відно-
вити повноцінну індекса-
цію трудових доходів, пен-
сій і соціальних виплат.

6. Ліквідувати дискри-
мінацію в оплаті праці пра-
цівників бюджетної сфери
і зайнятих на державній
службі та в органах місце-
вого самоврядування.

7. Повернути держав-
ним інспекціям скасоване
право вільного доступу до
робочих місць для гаран-
тованого захисту трудо-
вих прав, життя та здо-
ров’я кожного працівника.

8. При проведенні еко-
номічних реформ забезпе-

чити поступове досягнення
європейських соціальних
стандартів.

9. Забезпечити ефек-
тивний соціальний діалог
з профспілками та розпо-
чати переговори з укла-
дення нової Генеральної
угоди, галузевих та тери-
торіальних угод, виходя-
чи із засад, оголошених
Президентом України в
Стратегії реформ–2020 та
Угоді про асоціацію Ук-
раїна — ЄС.

Профспілки закликали
уряд невідкладно розпо-
чати діалог із соціальни-
ми партнерами для визна-
чення практичних завдань,
строків, індикаторів та ме-
ханізмів реалізації основної
мети реформ — досяг-
нення європейських стан-
дартів життя, передусім у
сферах зайнятості, оплати,
безпеки праці, оподатку-
вання, соціального розвитку,
ефективного використан-
ня виробничого та трудо-
вого потенціалу країни, для
успішної конкуренції на сві-
тових ринках.
Фото Людмили ГАП’ЮК

та Лілії СОКОЛОВОЇ

ЗУПИНИТИ АНТИСОЦІАЛЬНИЙ НАСТУПЗУПИНИТИ АНТИСОЦІАЛЬНИЙ НАСТУП

Для того щоб визначити, що
травма, яку отримав працівник,
належить до виробничої або неви-
робничої, необхідно провести роз-
слідування нещасного випадку.

Розслідування проводиться у
разі виникнення нещасного випадку,
а саме обмеженої в часі події або
раптового впливу на працівника
небезпечного виробничого фактора
чи середовища, що сталися у проце-
сі виконання ним трудових обов’яз-
ків, внаслідок яких зафіксовано
шкоду здоров’ю, зокрема від одер-
жання поранення, травми, у т.ч. вна-
слідок тілесних ушкоджень, гострого
професійного захворювання і гостро-
го професійного отруєння, контакту
з представниками тваринного і рос-
линного світу, які призвели до втрати
працівником працездатності на один
робочий день чи більше або до
необхідності переведення його на
іншу (легшу) роботу не менш як на
один робочий день, зникнення, а та-
кож настання смерті працівника під
час виконання ним трудових (поса-
дових) обов’язків.

Як проводити розслідування, у які
терміни, який склад комісії, визначе-
но у Порядку проведення розсліду-
вання та ведення обліку нещасних
випадків, професійних захворювань і
аварій на виробництві, затвердже-
ному постановою Кабінету Міністрів
України від 30 листопада 2011 р.
№1232, і Порядку розслідування та
обліку нещасних випадків невироб-
ничого характеру, затвердженим
постановою Кабінету Міністрів Ук-
раїни від 22.03.2001 р. №270.

Нещасні випадки, які сталися з
працівниками під час виконання їх
трудових обов’язків на виробництві,
розслідуються на підприємстві після
отримання повідомлення від ліку-
вально-профілактичного закладу, за
результатами розслідування комісія
складає акти за формою Н-5 і Н-1 (у
разі, коли нещасний випадок ви-
знано таким, що пов’язаний з вироб-
ництвом).

Випадки травмування працівни-
ків, які виникли у побуті (за винятком
групових), що сталися з працюючи-
ми особами, за межами підпри-
ємств, розслідуються комісією, утво-

реною організацією, де працює по-
терпілий, у складі голови комісії —
посадова особа, яку визначає керів-
ник організації, і членів комісії —
керівника відповідного структурного
підрозділу, представника профспіл-
кової організації, членом якої є по-
терпілий, або уповноваженого тру-
дового колективу, якщо потерпілий
не є членом профспілки.

Рішення щодо розслідування не-
щасного випадку приймається керівни-
ком організації на підставі звернення
потерпілого, листка непрацездатності
або довідки лікувально-профілактично-
го закладу.

У разі відмови організації провес-
ти розслідування нещасного випадку
потерпілий або особа, яка представ-
ляє його інтереси, може звернутися
до районої держадміністрації (вико-
навчого органу міської, районої у міс-
ті ради), яка вирішує питання щодо
проведення цього розслідування.

Розслідування нещасного випад-
ку проводиться протягом 10 кален-
дарних днів після утворення комісії.
У разі потреби цей термін може бу-
ти продовжений керівником органу
(організації), який призначив розслі-
дування.

За результатами розслідування
нещасного випадку або технічного
розслідування причин виникнення
аварії, пов’язаної з використанням
газу в побуті, складається акт за фор-
мою НТ (невиробничий травматизм)
згідно з додатком 3, який затверджу-
ється керівником органу (організації),
що проводив розслідування.

Вивчивши обставини, за яких
стався нещасний випадок, комісія з
розслідування пропонує організації,
яка відповідальна за безпечну жит-
тєдіяльність населення на території
чи об’єкті, де стався нещасний випа-
док, заходи щодо усунення причин
подібних випадків.Про здійснення
зазначених заходів керівник органі-
зації у письмовій формі повідомляє
районну держадміністрацію (виконав-
чий орган міської, районної у місті
ради) у термін, зазначений в акті за
формою НТ.

Микола ГЛАДІЧ,
технічний інспектор праці

ЦК Атомпрофспілки

Травма: виробнича чи невиробнича?
ПІДТРИМУВАТИ УКРАЇНУ — ЦЕ ЗАХИЩАТИ СЕБЕ

Трудящиеся ГП «ВостГОК» собрали более
620 тыс. грн. для работников предприятия,
которые принимают участие в АТО. На кон-
ференции трудового коллектива ГП
«ВостГОК» было решено продолжить эту
благотворительную акцию.

На начало октября востгоковцы перечис-
лили добровольные взносы на оказание помо-
щи мобилизованным коллегам в общей сумме

318 тыс. грн. В том числе: Желтоводская пло-
щадка — 75377 грн., Ингульская шахта —
82460 грн., Смолинская шахта — 110595 грн.,
Новоконстантиновская шахта — 43085 грн.,
сотрудники аппарата ВООП — 7300 грн.
Помощь коллектива крайне необходима
нашим защитникам, и все они благодарны
своим коллегам за неравнодушие.

Подготовила Елена КУБАРЕВА

Благотворительная акция продолжается

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТВІ

l Президент Украины Петр
Порошенко подписал закон
«О внесении изменений в
статью 7 Закона Украины «О
благотворительной деятель-
ности и благотворительных
организациях».

Закон №1663-VII позволяет
лицам, находящимся на госу-
дарственной или другой пуб-
личной службе, осуществлять
публичный сбор благотвори-
тельных пожертвований для
обеспечения боеспособности
Вооруженных Сил Украины.

Действовавшие ранее нор-
мы закона не позволяли долж-
ностным лицам и лицам, которые
находятся на государственной
или другой публичной службе,
и лицам, которые действуют от
их имени, осуществлять пуб-
личный сбор благотворитель-
ных пожертвований.

l Верховная Рада Украи-
ны на внеочередном пленар-
ном заседании 20 октября
приняла закон «Об обеспече-
нии прав и свобод внутренне
перемещенных лиц» №4490а.

Как отметил Премьер-ми-
нистр Украины Арсений Яце-
нюк, выступая в зале заседаний
парламента, «закон необходим
для того, чтобы узаконить все
решения о временно переме-
щенных лицах, принятые пра-
вительством Украины».

По словам премьера, при-
нятие закона дает правовые
гарантии временно переме-
щенным лицам, определяет
порядок трудоустройства, вы-
плат государственных соцобя-
зательств и предоставление
соответствующей помощи.

Закон нормирует функцио-
нирование государственного

реестра временно перемещен-
ных лиц. Каждое лицо, временно
переехавшее из зоны АТО или
Автономной Республики Крым,
должно будет зарегистриро-
ваться в данном реестре, где
будут «все персональные дан-
ные этого лица, и эти персональ-
ные данные будут использовать-
ся для того, чтобы лицо могло
получить работу, зарплату, пен-
сию и временное жилье», акцен-
тировал внимание премьер.

А. Яценюк напомнил, что
правительством принято реше-
ние о выплатах временно пе-
ремещенным лицам: на одну
семью предусматривается 2400
грн. в месяц, на нетрудоспо-
собное лицо — 884 грн., а на
трудоспособное лицо — поло-
вина от этой суммы. Премьер
подчеркнул, что, согласно зако-
ну, выплачиваться данные сум-
мы будут лишь в случае, если
временно перемещенное лицо
зарегистрировалось в Центре
занятости. Надо стать на учет
на работу. Если хочешь, чтобы
государство тебе помогало —
помоги себе сам», — сказал он.

А. Яценюк также отметил,
что принятие закона позволит
международным организациям
дать Украине дополнительные
финансовые ресурсы для того,
чтобы содержать временно
перемещенных лиц.

l Верховная Рада Украи-
ны приняла закон «О принци-
пах государственной анти-
коррупционной политики в
Украине (Антикоррупцион-
ная стратегия) на 2014–2017
годы» (регистрационный но-
мер 4284а).

Как сообщил на заседании
парламента председатель Ко-

митета ВР по вопросам борьбы
с организованной преступ-
ностью и коррупцией Виктор
Чумак, в законопроект не по-
ступило ни одной поправки от
народных депутатов Украины,
поэтому данный правитель-
ственный законопроект пред-
лагается принять в том же ва-
рианте, как он был принят в
первом чтении.

Законом утверждаются прин-
ципы государственной антикор-
рупционной политики в Украине
(Антикоррупционная стратегия)
на 2014–2017 годы.

Кроме того, вносятся изме-
нения в Закон «О принципах
предотвращения и противо-
действиях коррупции», в соот-
ветствии с которыми, в частно-
сти координацию реализации
утвержденной Верховной Ра-
дой антикоррупционной стра-
тегии осуществляет специ-
ально уполномоченный орган
по вопросам антикоррупци-
онной политики. Раньше оп-
ределялось, что координацию
реализации определенной Пре-
зидентом Украины антикорруп-
ционной стратегии осуществляет
специально уполномоченный
орган по вопросам антикор-
рупционной политики, который
образуется Президентом Ук-
раины.

Кабмин в трехмесячный
срок со дня вступления в си-
лу данного закона должен раз-
работать механизм выполне-
ния заданий (программу) по
реализации принципов Анти-
коррупционной стратегии на
2014–2017 годы; привести собст-
венные нормативно-правовые
акты в соответствие с этим
документом.
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4
АТОМНИЙ СПОРТ НІ — ВІЙНІ!

В Желтых Водах на спор-
тивной базе ГП «ВостГОК»
проведен тур Спартакиа-
ды Атомпрофсоюза, в про-
грамму которого вошли
турниры по волейболу, на-
стольному теннису, гирево-
му спорту и шахматам.

В сентябре в Славутиче
соревновались команды вто-
рой группы (об этом сообщал
«Атомник України» в №41 за 9
октября), а теперь спарта-
киадную эстафету приняли
коллективы первой группы.

Желтоводцы умеют госте-
приимно встречать гостей и
отлично проводить соревно-
вания любого ранга. Скром-
ная, но душевная, с хлебом и
солью, Государственным гим-
ном, приветствиями руково-
дителей церемония открытия,
отличное судейство — все это
способствовало проведению
Спартакиады на хорошем ор-
ганизационном уровне, а са-
мое главное порадовала пого-
да — золотая осень…

Из четырех проведенных
турниров самым предсказуе-
мым оказался шахматный.
Созданная в Энергодаре лет
пятнадцать назад молодым в
то время тренером Кривола-
повым К.М. школа шахмат
воспитала немало отличных
игроков этой древней игры,
победителей и призеров чем-
пионатов мира, Европы и Ук-
раины. И не удивительно, что
именно воспитанники школы
— постоянные победители
шахматных спартакиадных ба-
талий. И в этот раз энерго-
дарцы В. Ковалев, Р. Иванух,
Е. Криволапова стали чемпио-
нами Спартакиады, но, заме-
тим, победа пришла к ним не
так легко, как в прошлые годы.
Сумели «отобрать» турнирные
очки у фаворитов южноукра-
инцы, желтоводцы, нетешин-
цы, пока еще маловато для ко-
мандной победы, но впереди
еще немало встреч за шах-
матной доской. Южноукраин-
цы, во главе с международ-
ным мастером В. Дудьевым в
итоге — вторые, желтоводцы
— третьи...

Лучшими на отдельных
досках стали: международные
мастера Ковалев В. (ЗАЭС),
Дудьев В. (ЮУАЭС) и Е. Кри-
волапова (ЗАЭС).

Более напряженным ока-
зался личный турнир, победи-
телем которого стал Влади-
мир Ковалев, набравший 10,5
очка, из 12 возможных, а еще
сразу три шахматиста уступи-
ли ему всего пол-очка. Су-
дейской коллегии пришлось
тщательно пересчитывать до-
полнительные показатели, пос-
ле чего серебряным призе-
ром был назван желтоводец
Александр Березка, а бронзо-
вым — Роман Иванух.

Гиревики определяли чем-
пионов в пяти весовых катего-
риях. В самой легкой из них,
где соревновались спортсме-
ны весом до 70 кг, произошла
маленькая сенсация. Пять лет
не было равных ветерану
спартакиадных стартов — ин-
женеру НПК «АиМ» из Желтых
Вод В. Курдюмову (в этом году
ему исполнилось 62 года). И в
этот раз Владимир Геннадие-
вич выступил отлично — 131

подъем 24-килограмовой ги-
ри за десять минут. Казалось,
победа близка. Но последним
на помост вышел Н. Левков из
Кузнецовска. Уже зная резуль-
тат своего основного сопер-
ника и проявив недюжинные
волевые качества, Николай
превзошел результат ветера-
на и впервые стал чемпионом
Спартакиады — 133 подъема.
Третий призер — Игорь Тру-
сов из Энергодара.

В подобную ситуацию по-
пал еще один ветеран, также
неоднократный чемпион Спар-
такиад — Юрий Рожков из
Энергодара. Его весовая ка-
тегория — до 80 кг. Высту-
пающий перед ним Вячеслав
Рудницкий (Южноукраинск)
показал высокий результат —
170 подъемов, и, казалось,

судьба первого места реше-
на, так как Ю. Рожкову никогда
не покорялся такой результат.
Но мы еще раз убедились —
хороший спортсмен может
совершать чудеса, попадая в
экстремальные условия. При
бурной поддержке земляков и
зрителей, и уже зная резуль-
тат своего соперника, Юрий
на два подъема превышает
его результат, устанавливает
личный рекорд и в очередной
раз становится чемпионом
Спартакиады.

Немного о чемпионе. Мно-
гие годы Юрий Алексеевич ра-
ботает тренером по гребле на
байдарках и каноэ в детской
спортивной школе АЭС. Сре-
ди его воспитанников мастера
спорта, победители мировых,
европейских и всеукраинских
турниров. Воспитывая моло-
дежь, Юрий Алексеевич и сам
не расстается со спортом,
принимает участие в различ-
ных турнирах. Так, в прошлом
году стал серебряным призе-
ром чемпионата Европы по
гребле среди ветеранов.

В категории атлетов до 90
кг чемпионом впервые стал
Николай Завалин (ЮУАЭС) с
результатом 155 подъемов.
Вторым был — С. Чулков и
третьим — А. Цапук. В катего-
рии до 100 кг чемпионом в
десятый раз стал еще один
ветеран — Василий Шостак,
работник ГП «ВостГОК». Инте-
ресно, что за неделю до этого
Василий Николаевич стал еще
и чемпионом Всеукраинской
спартакиады «Повір в себе»,
правда, по армспорту.

В супертяжелой катего-
рии, где вес атлетов за сто

килограмм, победу праздно-
вал богатырь из Энергода-
ра Константин Куницын. Его
собственный вес — 161 кг и,
что интересно, победил он с
результатом 161 подъем —
один килограмм на один
подъем. Лучше и не придума-
ешь! Серебро у Александра
Громова (ЮУАЭС), бронза — у
Александра Шарги (ХАЭС). Не
изменилась и тройка победи-
телей в командном первен-
стве — ЗАЭС, ЮУАЭС, ВООП.

Настоящим украшением
спортивного праздника стал
турнир женских волейбольных
команд, и не удивительно, что
именно он собрал на трибунах
желтоводского Дворца спорта
наибольшее количество зри-
телей.

Турнир можно смело на-
звать встречей поколений:
«молодежь-ветераны». В ко-
мандах ХАЭС, ЗАЭС играли в
основном молодые спорт-
сменки, а в коллективах РАЭС
и ВООП преимущественно
испытанные турнирные бой-
цы, волейболистки более стар-
шего поколения. Но это нис-
колько не отразилось на ходе
поединков, все девчата играли
самоотверженно и мастеро-
вито, за что получали заслу-
женные аплодисменты трибун.

Выделялась команда ХАЭС
(тренер — Кузьминчук С.), в
которой играли молодые, но
уже опытные волейболистки
— три кандидата в мастера
спорта, остальные — перво-
разрядницы. Девушки выигра-
ли все четыре матча турнира,
но каждая из побед досталась
им нелегко. Особенно интри-
гующей получилась встреча с

энергодарской командой, ког-
да после двух партий счет был
ничейным и все решалось,
как говорят волейболисты, на
«тай-брейке». Более удачли-
выми оказались нетешенки —
17:15 в третьей решающей
партии, и они — чемпионки
Спартакиады. На втором мес-
те — Энергодар и на третьем
— Кузнецовск.

В последние годы главный
спартакиадный приз в на-
стольном теннисе разыгры-
вают между собой команды
Нетешина и Желтых Вод.
Чаще побеждали гости, и
вполне понятно было желание
желтоводцев в «родных сте-
нах» взять в этот раз реванш у
своих «обидчиков». Слепой
жребий свел соперников в
последнем туре, к которому
комады подошли без пораже-
ний. По регламенту соревно-
ваний предстояло провести
пять поединков, и вот после
четырех сыгранных счет был
равным — 2:2. Решающей
стала встреча в парном сме-
шанном разряде: Г. Разварс-
кая — А. Глазков против Н. Каю-
ровой — В. Мащенко. Трудно
передать ход этого драматич-
ного поединка, накал стра-
стей и эмоции болельщиков.
После четырех сетов счет
снова равный, но нервы креп-
че оказались у нетешинской
пары, в пятом решающем
сете они все же «дожали» жел-
товодскую пару. А. Глазков,
Б. Мороз и Г. Разварская в
очередной раз становятся
чемпионами. Вторые — тен-
нисисты Желтых Вод. Поз-
дравляем и команду Ривненс-
кой АЭС, которая впервые
стала призером Спартакиады.

Вот таким получился жел-
товодский спартакиадный тур
и он не последний в спортив-
ном календаре атомщиков в
уходящем году. Уже с 13 по 16
ноября в Южноукраинске про-
йдут соревнования еще по че-
тырем видам спорта — футзалу,
волейболу (мужские коман-
ды), армспорту и плаванию.

На снимках: команда
ХАЭС — чемпион Спарта-
киады Атомпрофсоюза по
волейболу.

Команда ЗАЭС — побе-
дитель турнира Спарта-
киады Атомпрофсоюза по
шахматам.

Николай МЕРКУШЕВ
Фото Елены КУБАРЕВОЙ

Желтоводский спартакиадный тур:Желтоводский спартакиадный тур:
накал страстей и интрнакал страстей и интриигующие результатыгующие результаты

У ДП НАЕК «Енергоатом»
визначили переможців ди-
тячо-юнацького конкурсу за
темою «Ні — війні!» серед
молоді міст-супутників АЕС
України у творчому жанрі
«Малюнок».

Так, у першій віковій групі
(10-13 років) перемогу вибо-
ров Ілля Ярошенко (12 років,
м. Южноукраїнськ, малюнок
«Давай дружити»), друге місце
— Людмила Квятковська (12
років, м. Нетішин, «Ангел-охо-
ронець України»), а третє
місце — Настя Саюк (10 років,
м. Славутич, «Ні — війні»).

У другій віковій групі (14-17
років) перемогу виборов Ми-
хайло Хохлов (15 років, м.
Енергодар, «Складна партія»),
друге місце — Ірина Борцова
(14 років, м. Нетішин, «Аист
на крыше — мир на земле»),
третє місце — Юрій Поліщук
(14 років, м. Кузнецовськ,
«Болюче ехо війни»).

Крім того, приз «За креа-
тивний підхід» отримав Нікіта
Махорін (11 років, м. Кузне-
цовськ, «Діти України проти
війни»).

Усі переможці конкурсу
були нагороджені пам’ятними
подарунками.

Організаторами конкурсу
виступили ДП НАЕК «Енерго-

атом» та профспілковий комі-
тет ДП НАЕК «Енергоатом».

Нагадаємо, у конкурсі бра-
ла участь учнівська молодь
(перша вікова група — від 10
до 13 років; друга вікова група
— від 14 до 17 років), яка про-
живає у містах-супутниках
АЕС України — Енергодарі,
Кузнецовську, Южноукраїнсь-
ку, Нетішині та Славутичі, або
є дітьми працівників Дирек-
ції Компанії та відокремлених
підрозділів київського розта-
шування.

Нагороджено переможців
конкурсу Енергоатома
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